
Θηλυκά ουσιαστικά σε -εια και -ια 
Στις προηγούμενες  ενότητες είδαμε ότι υπάρχουν σύνθετες λέξεις που σχηματίζονται από δύο 
άλλες λέξεις, π.χ. φίλος+δόξα φιλόδοξος, οίκος+γένος          οικογένεια. Υπάρχουν όμως και 
πολλές λέξεις της γλώσσας μας που βγαίνουν (παράγονται) από άλλες λέξεις για να εκφράσουν 
κάποιες άλλες 

σημασίες. Αυτές οι λέξεις λέγονται παράγωγες. 

Έτσι, έχουμε πολλά θηλυκά ουσιαστικά με καταλήξεις σε -εία, -ειά, -εια, -ία, -ιά και -ία που 
παράγονται από άλλες λέξεις.  

Θηλυκά ουσιαστικά σε -εια, εία και -ειά προέρχονται κυρίως από ρήματα με κατάληξη -εύω 
και -ώ και δηλώνουν την ενέργεια ή το αποτέλεσμα του ρήματος: 

π.χ. φυτεύω   φυτεία  

λατρεύω   λατρεία 

βασιλεύω   βασιλεία 

αλιεύω   αλιεία 

δουλεύω   δουλειά  

παντρεύω   παντρειά 

καλλιεργώ   καλλιέργεια  

προσπαθώ  προσπάθεια

από επίθετα με κατάληξη -ης, -ης, -ες και -ύς, -εία, -ύ:  

π.χ. ο/η συνεπής - το συνεπές  η συνέπεια  

ο/η συνήθης - το σύνηθες   η συνήθεια  

ο ευθύς - η ευθεία - το ευθύ  η ευθεία  

ο ταχύς - η ταχεία - το ταχύ  η ταχεία  

ο πλατύς - η πλατεία - το πλατύ (λόγιο 
επίθετο)     η πλατεία 

 

Θηλυκά ουσιαστικά σε -ια, -ία, και -ιά προέρχονται από: 

ρήματα με κατάληξη -ώ, -είς:  

π.χ. αδικώ   η αδικία  

μιλώ    η ομιλία  

αντλώ   η αντλία  

τσιμπώ  η τσιμπιά 

 

επίθετα με κατάληξη -ος, -η, -ο και -ύς, -εία, -υ: 

ο βραδύς - η βραδεία - το βραδύ    η βραδιά  

ο παράξενος - η παράξενη - το παράξενο  η παραξενιά 

 

  


